

### School Fees Policy

**Fees are subject to change in accordance with the Ministry of Education's approval.**

Vision International School fees are set each year by the school's Board of Trustees and approved by the Ministry of Education. Approved annual tuition and additional fees are due at the beginning of the school year. Tuition fees may be paid in either one or two installments. Approved additional fees must be paid together with the first installment. Fees may be paid by check, bank transfer, cash or point of service Credit Card payment.

**الرسوم قابلة للتغيير وفقاً لموافقة وزارة التعليم و التعليم العالي بدولة قطر.**

يتم تحديد الرسوم الدراسية لمدرسة فيجن الدولية في كل عام من قبل مجلس إدارة المدرسة وبموافقة وزارة التعليم و التعليم العالي  
يتم تحصيل الرسوم الدراسية المعتمدة من وزارة التعليم و التعليم العالي مع الرسوم الإضافية في بداية العام الدراسي - كما يمكن دفع الرسوم الدراسية على قسط أو قسطين على أن يتم دفع الرسوم الإضافية مع القسط الأول.  
يمكن تسديد الرسوم عن طريق شيك بنكي أو حوالة مصرفية أو عن طريق بطاقة الائتمان.

**Fee Structure for Academic Year 2026-2027**  
(fees are subject to change in accordance with Ministry of Education approval)  
All fees are quoted in Qatari Riyal

Grade Level	Annual Tuition	Registration	Books	Additional Fees			
				External Exam Fees	Stationery (Optional)	Bus Inside Wakra	Bus Outside Wakra
Pre-KG	33,350	3,200	800	-	1,000	4,000	7,000
KG1	33,350	3,200	800	-	1,000	4,000	7,000
KG2	33,350	3,200	800	-	1,000	4,000	7,000
Grade 1	39,200	3,500	1,300	-	1,000	4,000	7,000
Grade 2	40,650	3,500	1,300	-	1,000	4,000	7,000
Grade 3	40,650	3,500	1,800	-	1,000	4,000	7,000
Grade 4	43,350	3,500	1,800	-	1,000	4,000	7,000
Grade 5	44,700	3,500	1,800	-	1,000	4,000	7,000
Grade 6	46,000	3,500	1,800	-	1,000	4,000	7,000
Grade 7	50,950	3,800	1,900	-	1,000	4,000	7,000
Grade 8	52,400	3,800	1,900	-	1,000	4,000	7,000
Grade 9	53,850	3,800	1,900	-	1,000	4,000	7,000
Grade 10	55,600	3,800	1,900	660	1,000	4,000	7,000
Grade 11	57,050	3,800	1,900	660	1,000	4,000	7,000
Grade 12	58,600	3,800	1,900	660	1,000	4,000	7,000

**الرسوم الدراسية والإضافية للعام الأكاديمي ٢٠٢٦-٢٠٢٧ م**  
(الرسوم قابلة للتغيير وفقاً لموافقة وزارة التعليم) جميع الرسوم بالريال القطري

الرسوم الإضافية				كتب	تسجيل	الرسوم الدراسية السنوية	المرحلة الدراسية
مواصلات خارج الوكرة اتجاهين	مواصلات داخل الوكرة اتجاهين	قرطاسية (اختياري)	اختبارات دولية				
٧,٠٠٠	٤,٠٠٠	١,٠٠٠	-	٨٠٠	٣,٢٠٠	٣٣,٣٥٠	ما قبل الروضة
٧,٠٠٠	٤,٠٠٠	١,٠٠٠	-	٨٠٠	٣,٢٠٠	٣٣,٣٥٠	الروضة
٧,٠٠٠	٤,٠٠٠	١,٠٠٠	-	٨٠٠	٣,٢٠٠	٣٣,٣٥٠	التمهيدي
٧,٠٠٠	٤,٠٠٠	١,٠٠٠	-	١,٣٠٠	٣,٥٠٠	٣٩,٢٠٠	الصف الأول
٧,٠٠٠	٤,٠٠٠	١,٠٠٠	-	١,٣٠٠	٣,٥٠٠	٤٠,٦٥٠	الصف الثاني
٧,٠٠٠	٤,٠٠٠	١,٠٠٠	-	١,٨٠٠	٣,٥٠٠	٤٠,٦٥٠	الصف الثالث
٧,٠٠٠	٤,٠٠٠	١,٠٠٠	-	١,٨٠٠	٣,٥٠٠	٤٣,٣٥٠	الصف الرابع
٧,٠٠٠	٤,٠٠٠	١,٠٠٠	-	١,٨٠٠	٣,٥٠٠	٤٤,٧٠٠	الصف الخامس
٧,٠٠٠	٤,٠٠٠	١,٠٠٠	-	١,٨٠٠	٣,٥٠٠	٤٦,٠٠٠	الصف السادس
٧,٠٠٠	٤,٠٠٠	١,٠٠٠	-	١,٩٠٠	٣,٨٠٠	٥٠,٩٥٠	الصف السابع
٧,٠٠٠	٤,٠٠٠	١,٠٠٠	-	١,٩٠٠	٣,٨٠٠	٥٢,٤٠٠	الصف الثامن
٧,٠٠٠	٤,٠٠٠	١,٠٠٠	-	١,٩٠٠	٣,٨٠٠	٥٣,٨٥٠	الصف التاسع
٧,٠٠٠	٤,٠٠٠	١,٠٠٠	٦٦٠	١,٩٠٠	٣,٨٠٠	٥٥,٦٠٠	الصف العاشر
٧,٠٠٠	٤,٠٠٠	١,٠٠٠	٦٦٠	١,٩٠٠	٣,٨٠٠	٥٧,٠٥٠	الصف الحادي عشر

٧,٠٠٠	٤,٠٠٠	١,٠٠٠	٦٦٠	١,٩٠٠	٣,٨٠٠	٥٨.٦٠٠	الصف الثاني عشر
-------	-------	-------	-----	-------	-------	--------	-----------------

## Outline of School Fees

## توضيح الرسوم الدراسية

### Assessment Fee

Payment of the QR 200 fee is required before the child's assessment. As per the Ministry of Education, there will be no test fee for the ECE kids (PKG, KG1 & KG2)

### Tuition Fee

This is an annual fee in accordance with the Ministry of Education's approved fee structure for the 2026-2027 academic year. The school has divided the total tuition fee into two equal installments. Parents must pay the full installment fees required at the beginning of each term. Furthermore, parents must pay in full, even if the students attend for only one month in a term.

### Tuition Payment Due Dates

Term	Due Date for Payment
Instalment- I	1st September
Instalment- II	1st February

### Registration Fee

This fee guarantees your child a seat upon acceptance. A seat is not guaranteed until this fee is paid. After payment of the registration fee, students will be treated as registered by the school. This is a one-time registration fee that is non-refundable and non-transferable for each child

Pre K - KG2	QR 3200
Grades 1-6	QR 3500
Grades 7-12	QR 3800

### For students joining the school late, the following will be followed:

Pro-rata basis: If a student enrolls in the school one month after the academic term commences, tuition fees payable will be calculated on a pro-rata basis, covering the period from the date the student joined the school to the last day of the academic term.

### Books

This is an annual fee that covers the cost of student books, educational materials including access to online resources. Parents have to pay the full fee for books even if they attended fewer days or started school late as per the due date mentioned for tuition payment. Books will be charged along with the tuition fee for the first installment.

### Stationery

**Stationery fee is optional;** however, you need to sign the option at the beginning of the academic year and give it to the admissions department. You will be provided with a list of all stationery items you must purchase for your children before they start school with us. If you choose to pay the stationery fee to VIS, then you need to pay at the beginning of the academic year, along with the tuition fee for the first installment.

Parents have to pay the full fee for stationery even if they attended fewer days or started school late

### External Exam Fees

High school students enrolled in Advanced Placement (AP) courses are required to pay a fee of QAR 330 per course, with a maximum charge of two courses per student. In the case that a student wishes to enroll in a third AP course, the school will cover the cost of that additional course.

### Bus Transportation

Transportation fees are optional and are subject to the approved 2026-2027 fee structure. As per the Ministry of Education's instructions, parents need to sign the option before the start of the academic year, and give it to the operations department of the school

### رسوم الاختبار

يجب دفع رسوم ٢٠٠ ريال قطري قبل تقييم الطالب. وفقاً لوزارة التربية والتعليم، لن تكون هناك رسوم اختبار لأطفال مرحلة التعليم المبكر (KG1، PKG، وKG2).

### الرسوم الدراسية

هذه الرسوم سنوية وفقاً إلى هيكل الرسوم المعتمد من وزارة التربية والتعليم للعام الدراسي ٢٠٢٦-٢٠٢٧. قامت المدرسة بتقسيم إجمالي الرسوم الدراسية على قسطين متساويين. تستوفي الرسوم الدراسية مقدماً عند بداية كل فصل دراسي، وتعتبر رسوم الفصل الدراسي كاملة من حق المدرسة في ذمة ولي الأمر بعد مضي شهر من تاريخ استحقاقها.

### مواعيد سداد الرسوم الدراسية

القسط	تاريخ استحقاق الدفع
القسط الأول	١ سبتمبر
القسط الثاني	١ فبراير

### رسوم التسجيل

تسدد مرة واحدة فقط و بسدادها يضمن ولي الأمر مقعد لطفله وذلك بعد قبول الطفل كما أن رسوم التسجيل غير مستردة وغير قابلة للتحويل.

ما قبل الروضة - التمهيدي ٣٢٠٠ ريال.  
الصف الأول - الصف السادس ٣٥٠٠ ريال.  
الصف السابع - الصف الثاني عشر ٣٨٠٠ ريال.

### بالنسبة للطلاب الذين ينضمون إلى المدرسة متأخرًا، سيتم اتباع ما يلي:

حساب الرسوم على أساس نسبي: إذا التحق الطالب بالمدرسة بعد شهر من بدء الفصل الدراسي، فسيتم احتساب الرسوم الدراسية على أساس نسبي، بحيث تغطي المصروفات الفترة من تاريخ انضمام الطالب إلى المدرسة حتى آخر يوم في الفصل الدراسي.

### رسوم الكتب

رسوم سنوية تغطي تكلفة كتب الطلاب والمواد التعليمية بما في ذلك الوصول إلى الموارد عبر الإنترنت. يتعين على الآباء دفعها كاملة حتى لو كانوا قد حضروا أياماً أقل أو بدأوا الدراسة في وقت متأخر وفقاً لتاريخ الاستحقاق المذكور لدفع الرسوم الدراسية. سيتم سداد رسوم الكتب مع الدفعة الأولى.

### القرطاسية

**رسوم اختيارية**، ومع ذلك، عليك اتخاذ قرارك في بداية العام الدراسي. و ابلأخ قسم الحسابات، سيتم تزويدك بقائمة بجميع الأدوات المكتبية التي يجب عليك شراؤها لأطفالك قبل أن يبدأوا الدراسة معنا. إذا اخترت دفع الرسوم الثابتة إلى VIS، فأنت بحاجة إلى الدفع في بداية العام الدراسي جنباً إلى جنب مع الرسوم الدراسية للدفعة الأولى.

يتعين على الآباء دفع رسوم القرطاسية كاملة حتى لو التحقوا بالمدرسة في وقت متأخر.

### رسوم الاختبارات الخارجية

يطلب من طلاب المرحلة الثانوية المسجلين في مواد البرامج المتقدمة (AP) دفع رسوم قدرها ٣٣٠ ريالاً قطرياً لكل مادة، وذلك بعد أقصى مادتين لكل طالب. وفي حال رغبة الطالب في التسجيل في المادة الثالثة من مواد AP، فإن المدرسة ستتحمل تكلفة هذه المادة الإضافية.

### رسوم النقل و المواصلات

رسوم النقل اختيارية ووفقاً إلى هيكل الرسوم المعتمد للعام الدراسي 2026-2027. ووفقاً لتعليمات وزارة التربية والتعليم، يجب على أولياء الأمور توقيع خيار النقل قبل بداية العام الدراسي وتسليمه إلى قسم العمليات في المدرسة.

يجب دفع رسوم النقل مقدماً قبل بدء الفصل الدراسي وفقاً لتاريخ الاستحقاق المذكور للرسوم الدراسية أعلاه.

Transportation fee is required to be paid in advance before the start of the term as per the due date mentioned for the Tuition fee above.

Door-to-door bus transportation is available in Wakra and parts of Doha (VIS determines coverage area based on travel time; please check with the Operations Department for bus services to your location). Each bus is supervised by a teaching assistant.

#### Bus transportation fees:

Al Wakra area QR 4000 annually  
Doha area (limited) QR 7000 annually

#### Uniform

VIS tuition does not cover the school uniform, PE uniform or lunch.

#### Seat Reservation Policy

To secure your child's seat at VIS for the upcoming academic year, a seat reservation fee of 2,000 QR must be paid no later than the last week of May. This fee will apply to your child's first-term tuition for the new school year.

If payment is not received by June 1st, we will begin offering seats to students on the waitlist who are prepared to accept an enrollment offer for next year.

The seat reservation fee is non-refundable except for a sudden termination of a parent's/guardian's employment.

The seat reservation fee is refundable only in the following cases:

1. If the parent/guardian and child leave the country due to termination of the parent's/guardian's work contract before the academic year begins (proof of residence cancellation required).
2. If the parent/guardian submits a vacancy letter from another school before the end of the current academic year.
3. If the school requested the parents/guardians to transfer the student before the end of the academic year

Additionally, this fee will not be accepted unless all outstanding fees for the current school year have been paid in full.

#### Important Notes:

1. Fees are due at the start of each term by the first day of attendance.
2. The school reserves the right to refuse a student admission for the following Year due to repeated lateness or failure to pay fees.
3. No academic reports will be issued unless all outstanding fees have been paid. Moreover, the student will not be readmitted to the school for the following year.
4. Post dated checks are not accepted.

Outstanding dues will be reported systematically to the Ministry of Education and Higher Education and the relevant authorities for necessary action.

The student's name will NOT be deactivated from the Ministry of Education and Higher Education Students Information System (NSIS) until all due fees are paid upon his/her leaving the school; hence, the student will not be able to register in any other school in Qatar.

#### Student Withdrawal Guidelines

Parents/guardians must provide written notice of their intention to withdraw their child(ren) from VIS.

1. This notice must be received 4 weeks before the withdrawal date.
2. This notice must clearly show the date of the child(ren)'s last day of attendance at school.
3. This notice must include the reasons for the withdrawal. In the event of a sudden termination of a parent's/guardian's employment, VIS will waive the 4 weeks' notice requirement.
4. Refund of paid tuition fees will be based on the following:  
If the student leaves before the end of the first month of a term,

يتم نقل الطلاب من وإلى منازلهم مباشرة - يوجد تغطية لمنطقة الوكرة - كما يوجد تغطية لبعض مناطق الدوحة تحدد أماكن و مواعيد الحافلات عن طريق المدرسة - يوجد مشرفين من المدرسة داخل الحافلات.

#### رسوم الانتقالات موضحة كالتالي:

داخل الوكرة ٤٠٠٠ ريال سنوياً.  
خارج الوكرة ٧٠٠٠ ريال سنوياً.

#### الزي المدرسي

الرسوم الدراسية لمدرسة فيجن الدولية لا تشمل رسوم الزي المدرسي - الزي الرياضي - الغذاء.

#### سياسة حجز المقاعد

لضمان مقعد لطفلك في مدرسة VIS للعام الدراسي المقبل، يجب دفع رسوم حجز المقعد البالغة 2,000 ريال قطري في موعد أقصاه الأسبوع الأخير من شهر مايو. سيتم احتساب هذه الرسوم ضمن الرسوم الدراسية للفصل الدراسي الأول للعام الدراسي الجديد.

إذا لم يتم استلام الدفع بحلول الأول من يونيو، ستبدأ المدرسة في تقديم المقاعد للطلاب الموجودين حالياً على قائمة الانتظار والذين هم على استعداد لقبول عرض التسجيل للعام المقبل.

رسوم حجز المقعد غير قابلة للاسترداد تحت أي ظرف، باستثناء حالة إنهاء عمل أحد الوالدين بشكل مفاجئ.

يمكن استرداد رسوم حجز المقعد فقط في الحالات التالية:

1. إذا غادر الوالد والطفل البلاد بسبب إنهاء عقد عمل الوالد قبل بدء العام الدراسي (مطلوب إثبات إلغاء الإقامة).
2. إذا قدم الوالد خطاب قبول من مدرسة أخرى قبل نهاية العام الدراسي الحالي.
3. إذا طلبت المدرسة من أولياء الأمور نقل الطالب قبل نهاية العام الدراسي.

بالإضافة إلى ذلك، لن يتم قبول هذه الرسوم إلا إذا تم تسوية جميع الرسوم المستحقة للعام الدراسي الحالي بالكامل.

#### ملاحظات هامة

- يجب دفع الرسوم في بداية كل فصل دراسي في أول يوم من الحضور.
- تحتفظ المدرسة بالحق في رفض تسجيل الطالب للسنة التالية بسبب التأخر المتكرر أو عدم دفع الرسوم.
- لن يتم إصدار التقارير الأكاديمية إلا بعد سداد جميع الرسوم المستحقة. بالإضافة إلى ذلك، لن يتم قبول الطالب مرة أخرى في المدرسة للسنة الدراسية التالية.
- لا يتم قبول الشيكات المؤجلة.
- سيتم الإبلاغ عن المستحقات غير المدفوعة بشكل منتظم إلى وزارة التعليم والتعليم العالي والجهات المعنية لاتخاذ الإجراءات اللازمة.
- لن يتم إزالة اسم الطالب من نظام معلومات الطلاب التابع لوزارة التعليم والتعليم العالي (NSIS) حتى يتم سداد جميع الرسوم المستحقة عند مغادرته المدرسة؛ وبالتالي لن يتمكن الطالب من التسجيل في أي مدرسة أخرى في قطر.

#### إرشادات سحب الطلاب

يُطلب من أولياء الأمور تقديم إشعار كتابي يفيد بنيتهم سحب أطفالهم من مدرسة VIS.

1. يجب تقديم هذا الإشعار قبل 4 أسابيع من تاريخ السحب.
2. يجب أن يوضح هذا الإشعار بوضوح تاريخ آخر يوم لحضور الطالب في المدرسة.
3. يجب أن يتضمن هذا الإشعار أسباب السحب. في حالة إنهاء عمل أحد الوالدين بشكل مفاجئ، ستقوم مدرسة VIS بإعفاء شرط الإشعار المسبق لمدة 4 أسابيع.
4. سيتم استرداد الرسوم الدراسية المدفوعة بناءً على الأسس التالية:

○ إذا غادر الطالب قبل نهاية الشهر الأول من الفصل الدراسي، سيتم احتساب الرسوم بناءً على عدد الأيام التي تم الحضور فيها.

fees will be charged based on the number of days attended.

أمور أخرى:

- تحتفظ المدرسة بالحق في رفض قبول الشيكات الشخصية من أولياء الأمور.
- يُطلب من جميع أولياء الأمور توقيع اتفاقية الرسوم الدراسية في بداية كل عام دراسي لضمان إبلاغ أولياء الأمور بأي تغييرات على الاتفاقية وللتأكد من موافقة أولياء الأمور على أي تعديلات عليها.

**Others:**

- **The school reserves the right to refuse personal cheques from parents.**
- All parents must sign the tuition fees agreement at the beginning of each academic year to ensure they are informed of any changes and to confirm their agreement to the amendments.

Reviewed by the Finance Department on January 11, 2026.